
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

 

Zápis z jednání 

 

 

Sídlo: Mariánské nám. 2/2, 110 01 Praha 1 

Pracoviště: Jungmannova 35/29, 110 00 Praha 1 

Kontaktní centrum: 12 444, fax: 236 007 157 

1/4 E-mail: posta@praha.eu, ID DS: 48ia97h 

Pro Komisi Rady hl. m. Prahy pro školství 

Přítomni 

 

Předseda komise – Ing. Pavel Hájek 
 

Členové komise – Lydie Franka Bartošová, Ing. Mariana Čapková,  

Mgr. Jakub Lepš, M.A., RNDr. Marcela Plesníková, Mgr. Jakub Stárek, 

Mgr. Jana Štrosová, PhDr. Šárka Zdeňková 
 

Omluveni Mgr. Eva Hruštincová 

Nepřítomni   

Hosté: 
Mgr. Pavlína Gucká, Mgr. Lenka Němcová,  

PhDr. Mgr. Vít Šimral, Ph.D. et Ph.D. 

Věc 
Zápis z jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro školství konaného  

dne 25. 6. 2019 

 Zpracoval Mgr. Marek Adler Počet stran 3 Datum 25. 6. 2019 

 

Program jednání: 
 

1. Úvod  

2. Projednání individuálních žádostí o dotace 

3. „Fond solidarity“ pro školy zřizované MČ 

4. Projednání pravidel Programů celoměstské podpory vzdělávání na území hlavního města Prahy pro 

rok 2020 

5. Diskuse  

6. Závěr 

 

 

1. Úvod 
Jednání zahájil předseda Ing. Pavel Hájek v 16:05 hodin, přivítal 6 přítomných členů a seznámil je 

s navrhovaným programem jednání. 

 

Jako ověřovatel zápisu se přihlásila RNDr. Marcela Plesníková. 

(Hlasování: 6 pro / 0 proti / 0 zdržel se hlasování) 

Návrh byl přijat. 

 

Členové komise hlasovali o programu jednání. 

(Hlasování: 6 pro / 0 proti / 0 zdržel se hlasování) 

Návrh byl přijat. 

 

 

2. Projednání individuálních žádostí o dotace 
Mgr. Jana Štrosová vznesla dotaz, zda schvalovat žádosti o dotace mimo Programy celoměstské 

podpory vzdělávání na území hlavního města Prahy. 
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Mgr. Lenka Němcová se připojila s názorem, že se žadatelé mají hlásit primárně do grantového řízení. 

Pokud by byly finanční prostředky přiděleny, pak jsou podmínky stejné jako v grantovém řízení, 

všechny požadavky platí. 

 

Mgr. Jakub Stárek připojil argument, že se takové projekty neposuzují v konkurenci ostatních. 

Zároveň by komise měla ctít, že si radní pro školství či primátor přejí projednat v komisi nějakou 

konkrétní žádost. 

 

K jednání se připojil Mgr. Jakub Lepš. Počet přítomných členů – 7. 

 

Ing. Pavel Hájek představil tři konkrétní žádosti o podporu. 

 

PhDr. Mgr. Vít Šimral, Ph.D. et Ph.D. požádal o projednání žádosti Institutu moderní hudby, z.s. 

 

Členové komise projednali návrh: „Komise projedná žádosti o udělení dotace, které jsou dle radního 

pro školství či primátora hlavního města Prahy hodny zvláštního zřetele. Před jednáním komise Odbor 

školství, mládeže a sportu vyžádá od žadatele odůvodnění žádosti a finanční rozvahu“ 

(Hlasování: 7 pro / 0 proti / 0 zdržel se hlasování) 

Návrh byl přijat. 

 

Členové komise projednali návrh: „Komise z důvodu přijetí předchozího usnesení nebude projednávat 

dva konkrétní návrhy – Mezinárodní konference Společnosti pro talent a nadání, Kybernetická 

soutěž.“ 

(Hlasování: 7 pro / 0 proti / 0 zdržel se hlasování) 

Návrh byl přijat. 

 

Členové komise projednali návrh: „Komise prostřednictvím pana radního žádá Odbor školství, 

mládeže a sportu o vyžádání veškeré potřebné informace (popis, odůvodnění termínu podání, finanční 

rozvaha) k projednání žádosti Institutu moderní hudby, z.s.“ 

(Hlasování: 7 pro / 0 proti / 0 zdržel se hlasování) 

Návrh byl přijat. 

 

 

3. „Fond solidarity“ pro školy zřizované MČ 

PhDr. Mgr. Vít Šimral, Ph.D. et Ph.D. představil důvody pro zřízení „fondu solidarity“ pro školy 

zřizované městskými částmi. 

 

Mgr. Lenka Němcová představila možné řešení přes program č. 5 v rámci Programů celoměstské 

podpory vzdělávání na území hlavního města Prahy. 
 

Mgr. Jana Štrosová zmínila, že sociální fond zřizuje například Praha 4, případně si v některých 

školách poradí rodičovská sdružení. 

 

Mgr. Jakub Stárek podpořil hledání řešení na úrovni městské části. 

 

PhDr. Šárka Zdeňková umožnila na možnost nárůstu počtu žádostí. 

 

K jednání se připojil Ing. Mariana Čapková. Počet přítomných členů – 8. 

 

Členové komise projednali návrh: „Komise prostřednictvím pana radního žádá Odbor školství, 

mládeže a sportu o přípravu návrhu pravidel pro zřízení „fondů solidarity“ při zachování principu 

společného financování hlavního města Prahy (polovina částky), městské části, případně sdružení 

rodičů (druhá polovina částky). Každé městské části bude stanovena maximální částka podle počtu 

dětí v MŠ a ZŠ zřizovaných městskými částmi. Každá městská část musí mít možnost stanovit si svá 

pravidla pro jednotlivé žádosti.“  
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(Hlasování: 8 pro / 0 proti / 0 zdržel se hlasování) 

Návrh byl přijat. 

 

 

4. Projednání pravidel Programů celoměstské podpory vzdělávání na území hlavního 

města Prahy pro rok 2020 
Jednání opustili Mgr. Jakub Stárek a PhDr. Šárka Zdeňková. Počet přítomných členů – 6. 

 
Členové komise projednali doplnění účelu programu č. 1 o bod č. 8: „podpora vzdělávacích akcí a 

konferencí“  

(Hlasování: 5 pro / 0 proti / 1 zdržel se hlasování) 

Návrh byl přijat. 

 

Členové komise projednali návrh: „V programu č. 3/2 bod 4c připojit k bodu 3a.“ 

(Hlasování: 6 pro / 0 proti / 0 zdržel se hlasování) 

Návrh byl přijat. 

 

Členové komise projednali návrh upravit bod 1 účelu program č. 5: „zamezení negativním vlivům 
spojeným se sociálním vyloučením dětí a žáků škol zřizovaných hlavním městem Prahou, 
jejichž rodinné majetkové poměry nedovolují účast na školní akci (např. lyžařský výcvik, 
adaptační kurzy),“  a zároveň upravit bod 2 účelu programu č. 5: „finanční příspěvek na 
pokrytí alespoň části uznatelných nákladů (na dopravu, pobyt, stravu, skipas) spojených 
s účastí dětí a žáků na školní akci lze poskytnout prostřednictvím školy dětem a žákům, 
jejichž zákonným zástupcům vznikl ve školním roce 2018/2019 nárok na přídavek na dítě 
ve smyslu zákona č. 117/1995 Sb., o státní sociální podpoře, ve znění pozdějších 
předpisů.“ 

(Hlasování: 6 pro / 0 proti / 0 zdržel se hlasování) 

Návrh byl přijat. 

 

Jednání opustila Mgr. Jana Štrosová. Počet přítomných členů – 5. 

 

Ing. Pavel Hájek zmínil potřebu opravit drobné terminologické chyby a překlepy. dále představil došlé 

připomínky z řad (odborné) veřejnosti. 

 

Členové schvalují návrh Programů celoměstské podpory vzdělávání na území hlavního města 

Prahy pro rok 2020 se zapracováním výše uvedených návrhů“ 

(Hlasování: 5 pro / 0 proti / 0 zdržel se hlasování) 

Návrh byl přijat. 

 

 

5. Diskuse 

 

Na žádost PhDr. Mgr. Víta Šimrala, Ph.D. et Ph.D. byla projednána možnost podpory ředitelů zapsaných 

v programu Ředitel naživo. 

 

Předseda komise otevřel diskuzi veřejnosti. Do diskuse se nikdo z přítomných nezapojil. 
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6. Závěr 

 
Předseda komise Ing. Pavel Hájek navrhl uskutečnit další jednání v září 2019. Konkrétní termín bude 

dohodnut skrz e-mailovou komunikaci.  

 

Žádosti do programu č. 5 budou v mezidobí komisí schváleny metodou per rollam. 

 

Předseda komise poděkoval všem členům komise za jejich práci. Jednání bylo ukončeno v 18:10 hodin. 

 

 

 

 

Zapsal tajemník komise Mgr. Marek Adler              ……………………………. 

 

 

 

Ověřovatelka zápisu: RNDr. Marcela Plesníková  …………………………… 

 

  

 

Předseda komise: Ing. Pavel Hájek               …………………………….. 


